

မြန်မာကုန်သွယ်မှုမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ နေ့စဉ်ဈေးကွက်သတင်းလွှာ



January 24, 2020

Volume 27, Number 16

၂၄.၁.၂၀၂၀

ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး	= ၁၅၆၁/-US\$
မြန်မာ့ရွှေဈေး	= ၁၂၁၈၀၀၀/- ကျပ်
ဒေါ်လာဈေး	= ၁၄၇၃/- ကျပ်
CBM Rate	= ၁၄၆၆.၅ /ကျပ်
ယူရို တစ်ယူရို	= ၁၆၁၉.၇ ကျပ်
စက်မှုတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၀၈၆.၁ ကျပ်
စတာလင်ပေါင်တစ်ပေါင်	= ၁၉၂၆.၃ ကျပ်
ဂျပန်ယန်းတစ်ရာ	= ၁၃၃၇.၇ ကျပ်
ဩစတြေးလျတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၀၀၄.၈ ကျပ်
တရုတ်ယွမ် (တစ်ယွမ်)	= ၂၁၁.၄၁ ကျပ်
အိန္ဒိယရူပီး (တစ်ရူပီး)	= ၂၀.၅၆၉ ကျပ်
ကိုရီးယားဝမ်တစ်ရာ	= ၁၂၅.၆၃ ကျပ်
မလေးရှားရင်းဂစ်	= ၃၆၁.၀၃ ကျပ်
ထိုင်းဘတ်တစ်ဘတ်	= ၄၈.၀၈၂ ကျပ်

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com

CONTACT US

ကုန်သွယ်မှုသတင်းအချက်အလက်နှင့်
သုတေသနဌာနခွဲ

ဖုန်း ၀၁-၃၇၁၂၀၃
၀၁-၃၇၆၄၁၆
၀၁-၃၇၆၄၉၀
ဖက်စ် ၀၁- ၃၇၆၄၁၆

<http://www.myantrade.org>
myantradetir2016@gmail.com

ဆေးဘက်ဝင်အပင်တွေပါဝင်တဲ့ မြန်မာ့လက်ဖက်ရည်ကြမ်း ဈေးကွက်စတင်ဖြန့်ချိ

ဆေးဘက်ဝင်အပင်တွေပါဝင်တဲ့ မြန်မာ့လက်ဖက်ရည်ကြမ်းကို စတင်စမ်းသပ် ထုတ်လုပ်နေပြီး လာမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းမှာ ဈေးကွက်အတွင်း စတင် ဖြန့်ချိတော့မယ်လို့ Nara Tea လက်ဖက်လုပ်ငန်းက သိရပါတယ်။

ဆေးဘက်ဝင် မြန်မာ့ လက်ဖက်ရည်ကြမ်းတွေကို ရောဂါကာကွယ် ထိန်းသိမ်း နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး တိုင်းရင်းဆေးဝါးသုံး အန္တယ်ဝင်တွေဖြစ်တဲ့ မြန်မာ့ဆေး ဖက်ဝင်အပင်တွေက ထုတ်လုပ်တာဖြစ်တယ်လို့ Nara Tea လက်ဖက်လုပ်ငန်း မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာကိုကျော်သီဟက ပြောပါတယ်။

သူက “ ဆေးဖက်ဝင်အပင် တွေက အရွက်၊ အဖူး၊ အပွင့်၊အမြစ် နဲ့ ပန်းတွေကို ရေငွေ့နဲ့ စိမ်သောက်လို့ ရအောင် လက်ဖက်ရည်ကြမ်း အနေနဲ့ ထုတ်လုပ်တာပါ။ အခု ချဉ်ပေါင်ဖူးကိုစထုတ်နေပြီ။ ပြီးရင် စပါးလင်၊ ပူစီနံတွေကို အရင်စထုတ်မယ်။ နောက်လလယ်လောက်ဆိုရင် ဈေးကွက်ထဲ စဖြန့်ပါမယ် ”လို့ ပြောပါတယ်။

လက်ဖက်ရည်ကြမ်းပြုလုပ်ရာမှာ ဆေးဖက်ဝင်အပင်တွေဖြစ်တဲ့ ချဉ်ပေါင်ဖူး၊ အောင်မဲညို၊ စပါး လင်၊ ပူစီနံ၊ မြင်းခွာရွက်တွေကို သဘာဝအတိုင်း ဆေးဖက်ဝင် မြန်မာ့လက်ဖက်ရည်ကြမ်းတွေ ထုတ်လုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆေးဖက်ဝင် အပင်တွေ ကနေ လက်ဖက်ရည်ကြမ်းထုတ်လုပ်တာ က မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပထမဦးဆုံး ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ Nara Tea လက်ဖက်လုပ်ငန်း က မြန်မာ့လက်ဖက်ကို ပန်းရနံ့မျိုးစုံနဲ့ စမ်းသပ်သုတေသနပြုလုပ်ပြီး လက်ဖက်ခြောက်ထုတ် လုပ်သွားရန်လည်း စီစဉ် နေတယ်လို့ သိရပါ တယ်။ လက်ရှိမှာလည်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပထမဦးဆုံးဖြစ်တဲ့ ညမွှေး ပန်းက ထုတ်လုပ်သော ညမွှေးပန်းအနံ့ ညမွှေးစံပယ် လက်ဖက်ခြောက်ကို စတင် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

Source: <https://www.kumudranews.com/news36860?fbclid=IwAR0WKfvPweXsSGex2ygiV7X7jDvSEO2GyykwYJ0B9jVjf8BarnzVcT6bPPI>

ကားတင်သွင်းခွင့် ပါမစ် ကျပ်သိန်း ၈၀ မှ ၁၀၀ အထိ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်

လုပ်သက်(၂၅)နှစ်နှင့်အထက် အစိုးရဝန်ထမ်းများကို အခွန်သက်သာခွင့်ဖြင့် ကားတင်သွင်းခွင့် စတင် ခွင့်ပြုပေးမည်ဆိုသော သတင်းများထွက်ပေါ်ပြီးနောက်ပိုင်း ပါမစ်တစ်စောင်လျှင် ကျပ်သိန်း ၈၀ မှ ၁၀၀ အထိ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း ကားအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ် နေသူ လုပ်ငန်းရှင်များထံမှ ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်က သိရသည်။



"အစိုးရဝန်ထမ်းတွေကို အခွန်သက်သာခွင့်နဲ့ ကားတင်သွင်းတာစပြီးပေးတော့မယ်ဆိုတော့ ပါမစ်ဈေးတွေ ကုသအနေတာ ပေါ့။ အခုကျ ပါမစ်တွေက သိန်းနဲ့ချီထွက်လာတော့မယ်ဆိုတော့ ပါမစ်တောင်မထွက်သေးဘူး။ ကြိုပြိုင်ဝယ်နေကြတာ ကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကားသွင်းတဲ့ပါမစ်က သိန်း ၈၀ ကနေ ၁၀၀ အထိ ဝယ်နေတယ်လို့ ကြားတယ်။ ပါမစ်ရောင်းရင် အရေးယူမယ်ဆိုတာ ကလည်း ဥပဒေအတိုင်း ပြောတာဖြစ်မှာပါ။ တစ်လကို လစာနှစ်သိန်းလောက် ရတဲ့ အောက်ခြေဝန်ထမ်းက ကျပ်သိန်း ၃၀၀ တန်ကား ဘယ်လိုသွင်း နိုင်မလဲ။ ကားသွင်းနိုင်တယ်ထားဦး

ကားအတွက် ဆီဖိုးတွေ၊ ပြင်ဆင် စရိတ်တွေ နောက်ကကုန်မယ့်အရာတွေ အများကြီးပဲ။ လစာကျပ်နှစ် သိန်းရတဲ့ ဝန်ထမ်းက ကားဝယ်ပြီးစီးဖို့ဆိုတာ ၁၀၀ မှာ ၂၀ တောင် မရှိဘူး။ အဲဒီတော့ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ လောက်ကားပါမစ်ရရင် ရောင်းမှာပဲလေ။ အပြင်မှာတော့ ပါမစ်ထွက်လာတဲ့ အပေါ်မူတည်ပြီး ပါမစ်ဈေးက အတက်အကျသွားနေမှာပဲလို့ ထင်တယ်"ဟု ဝါရင့်ကားအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နေသူ ဦးစိုးမင်းက ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် မြန်မာ တိုင်းမ်နေ့စဉ်သို့ ပြောသည်။

အခွန်သက်သာခွင့်ဖြင့် မော်တော်ယာဉ်တင်သွင်းခွင့်ပြုရာတွင် နှစ်စဉ်ထုတ်ပြန်သည့် ပြည်ပမှတင်သွင်းသော ကားများ၏ ထုတ်လုပ် သည့် ခုနှစ်၊ မော်ဒယ်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာပါ သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း ၂၀၁၈ မော်ဒယ်မှ ၂၀၂၀ မော်ဒယ်အထိ မော်တော်ယာဉ်များကို တင်သွင်းခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညွှန်ချုပ်နှင့်အထက်အဆင့်တွင်ရှိနေသော ဝန်ထမ်းဦးရေမှာ ၅၀၀ မှ ၇၀၀ အထိရှိပြီး ညွှန်ချုပ်အဆင့်အောက် အရာရှိများ အပါအဝင် လုပ်သက်(၂၅)နှစ်အထက် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းကောင်း လက်မှတ်ရရှိထားသူ အရေအတွက် ၃၃၀၀၀ ကျော်အထိရှိရာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ကားတင် သွင်းခွင့်ရရှိနိုင်တဲ့ ပါမစ်အများအပြား ထွက်ရှိလာမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ "ဝန်ထမ်းတွေကို ပါမစ်ရောင်းဖို့ ပေးတာမဟုတ်ပါဘူး။ စီးဖို့ပေးတာပါ။ ဒီလိုမျိုးလုပ်တယ်ဆိုရင်တော့ အရေးယူတာတွေ ဖြစ်လာနိုင်တာပေါ့။ ဝန်ထမ်းမှာ ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းတွေရှိတယ်။ ဥပဒေတွေ၊ နည်းဥပဒေတွေရှိပါတယ်။ အရင်တုန်းက ကညနနဲ့ ကျွန်တော်တို့ လုပ်ခဲ့တာတွေရှိပါတယ်။ ကညနရဲ့ မှတ်ချက်မှာ နာမည်မပြောင်းတာတို့ လုပ်လို့ရပါတယ်။ အခုလက်ရှိတော့ ပထမအဆင့်အနေနဲ့ ဝန်ထမ်းတွေ ကားသွင်းခွင့်က စာရင်းကောက်နေတဲ့အချိန်ပဲ ရှိပါသေးတယ်။ ညွှန်ချုပ်နဲ့ အထက်အဆင့်တွေကို စာရင်းကောက်ထားတာပါ"ဟု စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းမင်းက ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအတွက် မော်တော်ယာဉ် အရစ်ကျ ရောင်းချရေးကားတင်သွင်းမှုဆိုင်ရာ မူဝါဒအစည်းအဝေးတွင် ပြောဆိုထားသည်။

Source: <https://myanmar.mmtimes.com/news/134317.html>

တရုတ်နှစ်သစ်ကူးကာလကြောင့် နယ်စပ်ထွက်ကုန်စည်များ ဈေးအနည်းငယ်ကျ



တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ကာလဖြစ်သောကြောင့် နယ်စပ်ထွက် ကုန်စည်များ အနည်းငယ်ဈေးကျနေကြောင်း မုံရွာမြို့ သလ္လာမွန်ပွဲရုံပိုင်ရှင် ဦးဇော်မိုးထံမှ သိရသည်။

"လက်ရှိ ဆီထွက်သီးနှံတွေက တစ်တင်း ၃၀၀၀ လောက် ဈေးကျနေတယ်။ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးချိန်ကြောင့်ပါ။ ထုံးစံက နှစ်သစ်ကူးရက်ရဲ့ ရှေ့သုံးရက်၊ နောက်သုံးရက် နားကြတာဆိုတော့ တစ်ပတ်လောက် တုံ့ဆိုင်းသွားတဲ့အတွက် အရောင်းအဝယ်က နယ်စပ်က ထွက်နေတဲ့ မြေပဲဆန်၊ နှမ်း ကာလာမျိုးစုံ (ဖြူ၊ နီ၊ နက်)က ၃၀၀၀ စီလောက် ဈေးအေးသွားတယ်။ ပဲကြီးလည်း ထောင် ၈၈၈၈လောက်ကျတယ်"ဟု ဦးဇော်မိုးက ပြောသည်။

မုံရွာကုန်စည်ဒိုင်သို့ လက်ရှိတွင် ပဲစင်းငုံအသစ်များ ဝင်နေသော်လည်း အိန္ဒိယက လောလောဆယ်အဝယ် မရှိသေးသည့်

အတွက် ပဲစင်းငုံတစ်တင်း ကျပ် ၂၃,၀၀၀ ဝန်းကျင်တွင်သာရှိနေကြောင်း သိရသည်။ "ဖေဖော်ဝါရီ ပထမပတ်လောက်ဆို ၅၂၅ တို့ V2 တို့ V3 တို့ ကုလားပဲတွေဝင်မယ်။ လောလောဆယ် ကုလားပဲဈေးက စပ်ကူးမတ်ကူးကာလဆိုတော့ မကျ သေးဘူး။ ပြည်ပလိုအပ်ချက်ကတော့ မရှိဘူး။ ပြည်တွင်း ဈေးကွက် ပဲပုပ်၊ ပဲကြမ်း၊ ပဲကြာဆံတွေ ဝယ်နေကြတယ်"ဟု ဦးဇော်မိုးက ရှင်းပြသည်။ "မတ်ပဲလေးတွေ အိန္ဒိယကိုနည်းနည်းထွက်နေတော့ မတ်ပဲဈေးမဆိုးဘူးပေါ့။ ၃၅၀၀၀ ပတ်လည် လောက်ရှိ တယ်"ဟု မုံရွာမတ်ပဲကုန်သည် ဦးမျိုးက ပြောသည်။

Source: <https://myanmar.mmtimes.com/news/134299.html>

မဟာအောင်မြေ ကျောက်မျက်ရောင်ဝယ်ရေးစခန်း အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ ရွေးချယ်ပွဲပြုလုပ်မည်

မန္တလေးမြို့ မဟာအောင်မြေကျောက်မျက် ရတနာ ရောင်းဝယ်ရေးစခန်း အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ ရွေးချယ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက် တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်၍ ရွေးချယ်ခံလိုသူများ၏ သဘောထားဆန္ဒပြု လျှောက်လွှာများကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က နောက်ဆုံးထားလက်ခံခဲ့ကြောင်း လက်ရှိဈေး အကျိုးတော် ဆောင်အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးမျိုးမြင့်နိုင်ထံမှ သိရသည်။

ဈေးအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ အသစ်ပြန်လည် ဖွဲ့စည်းသွား မည်ဖြစ်ပြီး ကျောက်စိမ်း ကျောက်မျက် ရောင်ဝယ်ရေး လုပ်ငန်း အလွှာအလိုက် ခွဲခြားထားသည့် အပွင့်ဝိုင်း၊ လွှာချပ်ဝိုင်း၊ လက်ကောက်ဝိုင်း၊ ပျံကျအခင်းဝိုင်းနှင့် ဖြတ်/သွေးဟူ၍ ငါးလွှာမှ ငါးဦးစီရွေးချယ်ခံ နိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း သိရသည်။



"အကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ရွေးချယ်ရာမှာ ရွေးချယ်ခံဖို့သဘောထား ဆန္ဒပြုသူတွေက ဆိုင်ခန်းအပိုင်ရှိဖို့လိုပါတယ်။ အလွှာငါးခုကနေ လျှောက်ထားလာသူတွေကို ဆန္ဒမဲပေးရွေး ချယ်မယ့်ပွဲကို ၂၆ ရက်မှာလုပ်မှာပါ။ အဟောင်း ထဲကပါချင်လည်းပါမယ်။ အသစ်ထဲကလည်း ပါချင်ပါမယ်။ မဲပေါ်မူတည်တာပေါ့"ဟု ဦးမျိုးမြင့်နိုင်က ပြောသည်။

အဆိုပါဈေးတွင် ကျောက်စိမ်းနှင့်ပတ် သက်သည့် အချောထည်အရောင်းဆိုင်များ၊ ပျံကျအခင်းဝိုင်းတွင် ကျောက်စိမ်းအရိုင်းများ ရောင်းဝယ်နေသည့်အပြင် အချောထည်ပြုလုပ်သည့် ဖြတ်/သွေးဆိုင်ခန်းများလည်း ရှိကြောင်း၊ ဈေးအတွင်းဝိုင်း၌ ဆိုင်ခန်း ၁၁၁၇ ခန်းနှင့် ဈေးအရှေ့ဘက်ပြင်ပတွင် ပျံကျအခင်းဝိုင်း၌ အခန်းနေရာ ၆၂၇ ခန်းရှိကြောင်း သိရသည်။

"ကျောက်ဝိုင်းအတွင်းနဲ့ အပြင်ဘက်အခင်း ဝိုင်းမှာရောဆိုရင် တစ်ရက်ကို ကျောက်သမား နှစ်သိန်းကျော်လောက် ဝင်ထွက်ရောင်းဝယ်နေ ကြတယ်။ အဲဒါက ပုံမှန်အရောင်းအဝယ်ချိန်မှာပေါ့။ ခုချိန်မှာက တရုတ်နှစ်သစ်ကူး ရက်ဖြစ် တော့ ကျောက်ဝိုင်းမှာလည်း လူနည်းသွားတယ်" ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ရွေးချယ်ပွဲတွင် ကျောက်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဆိုင်ခန်းပိုင်ရှင်များနှင့် ကျောက်လုပ်ငန်းလုပ် ကိုင်သူများက အလွှာလိုက် မဲပေးရွေးချယ်ကြရ မည်ဖြစ်ပြီး ယခင်အကျိုးတော်ဆောင်ဟောင်းများလည်း ပြန်လည်ပါဝင်နိုင် သကဲ့သို့ အသစ် များလည်း ပါဝင်လာနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

Source: <https://myanmar.mmtimes.com/news/134300.html>

မြန်မာ့စီးပွားရေး တိုးတက်မှုတွင် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (MSMEs) ဖွံ့ဖြိုးရေး အရေးပါသည့်အတွက် ချေးငွေအာမခံလုပ်ငန်းများ၌ ချေးငွေအာမခံ အဖွဲ့အစည်းတည်ထောင်ရန်စီစဉ်

မြန်မာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုတွင်အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများ (MSMEs) လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အရေးပါသည့်အတွက် ချေးငွေအာမခံလုပ်ငန်းများတွင် ချေးငွေ အာမခံအဖွဲ့အစည်းတည်ထောင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးစိုးဝင်းက ပြောကြားသည်။

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံဗဟိုဘဏ်တို့ ပူးတွဲ အာမခံ အဖွဲ့အစည်း ထူထောင် အငယ်စားနှင့် အလတ်စား ငွေကြေး ပံ့ပိုးပေးရေးဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးစိုးဝင်းက ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။အသေးစား၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (MSMEs) ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ချေးငွေဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် SMEsဆိုင်ရာ ငွေကြေးမူဝါဒများ၊ ချေးငွေဆိုင်ရာလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဖြစ်သည့် ချေးငွေချထားခြင်း၊ ကြေးမြီကောက်ခံခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလေ့လာ စောင့်ကြည့်ခြင်းနှင့် ချေးငွေဆုံးရှုံးနိုင်ခြေ စီမံခန့်ခွဲ မှုများအားသိရှိနိုင်ရန် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကျင်းပသည့် ချေးငွေ နိုင်ငံရေးနှင့် အသေးစား၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများသို့ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် အထက်ပါအတိုင်း ပြော အငယ်စားနှင့် အလတ်စား အတွက် အစိုးရ၏မူဝါဒ၊ ချေးငွေဝန်ဆောင်မှုပေးရေး အဖွဲ့အစည်း၏ စိုက်ပျိုးရေး

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်တွင်းအသေးစားနှင့် အလတ်စားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ မြှင့်တင်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေသော်လည်း ၎င်းတို့အတွက် ငွေကြေးရရှိနိုင်မှုခက်ခဲကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ရာ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းကဏ္ဍအတွက် ငွေကြေး လိုအပ်ချက် ကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်မှသာ မြန်မာ့စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက ဆိုသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် “ရေရှည်တည် တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုစီမံကိန်း (MSDP) ” ၂၀၁၈-၂၀၃၀ အား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး MSDP ၏ပန်းတိုင် (၃)၊ မဟာဗျူဟာ (၂) တွင် အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းမှတစ်ဆင့် စက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် အလုပ်အကိုင် ဖန်တီးရေးကို အထောက်အကူပြုရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့စီးပွားရေးတိုးတက်မှုတွင် MSMEs လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အရေးကြီးသည်ကို သိရှိသည့် အားလျော်စွာ ချေးငွေ အာမခံလုပ်ငန်းများအတွက် ချေးငွေအာမခံ အဖွဲ့အစည်းတည်ထောင်ရန် အစိုးရက စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ Credit Guarantee Corporation (CGC) တည်ထောင်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအပါအဝင် SMEs လုပ်ငန်းများ တည်ထောင်နိုင်ရန်အတွက် ချေးငွေအာမခံဝန်ဆောင်မှုဖြင့် အထောက် အကူပြုနိုင်ရန်နှင့် ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများအကြား တွေ့ကြုံလာနိုင်သည့် ကြေးမြီဆုံးရှုံးနိုင်မှုများကို မျှဝေနိုင်ရန် အတွက်ရည်ရွယ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

Source: <https://news-eleven.com/article/155950>

ကမ္ဘာ့ရေနံဈေး တစ်စည် ၅၅ ဒေါ်လာအထိ ပြန်ကျလာပြီး ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီဈေးနှုန်း နှစ်ပတ်အတွင်း တစ်လီတာ ၄၅ ကျပ်မှ ကျပ် ၆၀ အထိ ပြန်လည်ကျဆင်း



ကမ္ဘာ့ရေနံဈေး တစ်စည် ၅၅ ဒေါ်လာအထိ ပြန်ကျလာပြီး ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းများ နှစ်ပတ်အတွင်း တစ်လီတာ ၄၅ ကျပ်မှ ကျပ် ၆၀ အထိ ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း စက်သုံးဆီ အရောင်းဆိုင်များ၏ နေ့စဉ်ရောင်းချနေသော ဈေးနှုန်းများအရ သိရသည်။

ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးနှုန်းသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်တွင် ၇၆ ဒေါ်လာအထိ မြင့်တက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရေနံဈေးနှုန်း များပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် တွင် ၄၂ ဒေါ်လာဝန်းကျင်အထိ ရောက်ခဲ့ သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၃ ရက်တွင် ၆၆ ဒေါ်လာအထိ ပြန်တက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဇွန် ၁၂ ရက် တွင် ၅၁ ဒေါ်လာအထိ ကျဆင်း ခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၁၀ ရက်တွင် ဒေါ်လာ ၆၀ အ ထက် ပြန်ရောက်ခဲ့ကာ ဩဂုတ် ၇ ရက် တွင် ၅၁ ဒေါ်လာအထိ ပြန်ကျခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာ ၃ ရက်တွင် ၅၃

ဒေါ်လာဝန်းကျင်အထိ ကျဆင်းခဲ့ပြီး စက်တင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် ၆၂ ဒေါ်လာဝန်းကျင်အထိ မြင့်တက်ခဲ့ကာ နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ၅၅ ဒေါ်လာ၊ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ၅၈ ဒေါ်လာ၊ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ၅၆ ဒေါ်လာ၊ ဇန်နဝါရီ ၈ ရက်တွင် ၆၃ ဒေါ်လာ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် ၅၇ ဒေါ်လာ၊ ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ၅၅ ဒေါ်လာဝန်းကျင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ စက်သုံးဆီဆိုင်အချို့တွင် ရောင်းချခဲ့သော ဈေးနှုန်းမှာ ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၉၄၀ ကျပ် (တစ် ဂါလန် ၄၂၇၃ ကျပ်)၊ ပရီမီယံဒီဇယ် တစ်လီ တာ ၉၅၀ ကျပ် (တစ်ဂါလန် ၄၃၁၈ ကျပ်)၊ အောက်တိန်း 92 Ron တစ်လီတာ ၈၄၅ ကျပ် (တစ်ဂါလန် ၃၈၄၁ ကျပ်) အောက်တိန်း 95 Ron တစ်လီတာ ၉၅၀ ကျပ် (တစ်ဂါလန် ၄၃၁၈ ကျပ်) ဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ဈေးနှုန်းနှိုင်းယှဉ်ပါက စက် သုံးဆီဈေးနှုန်းများ တစ်လီတာ ၄၅ ကျပ်မှ ကျပ် ၆၀ အထိပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့သည်။

ဒေါ်လာဈေးနှင့် ကမ္ဘာ့ရေနံဈေးနှုန်း အပြိုင်မြင့်တက်ခဲ့သည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လမှ အောက်တိုဘာအထိ လေးလကျော်အတွင်း ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီဈေးနှုန်း ၂၁ ရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး တစ်လီတာ စံချိန်တင် ဈေးနှုန်းများ အနေဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင် 92 Ron ၁၀၆၅ ကျပ်၊ 95 Ron ၁၁၁၅ ကျပ်၊ ဒီဇယ် ၁၀၉၅ ကျပ်၊ ပရီမီယံဒီဇယ် ၁၁၀၅ ကျပ်အထိ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် စံချိန်တင်ဈေးနှုန်းနောက်ပိုင်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်တွင် အနိမ့်ဆုံးဈေးနှုန်းအဖြစ် ဒီဇယ်တစ်လီတာ ကျပ် ၈၅၀ (တစ်ဂါလန် ၃၈၅၉ ကျပ်) ပရီမီယံဒီ ဇယ်တစ်လီတာ ကျပ် ၈၅၅ (တစ်ဂါလန် ၃၈၈၁ ကျပ်)၊ အောက်တိန်း 92 Ron တစ်လီတာ ၆၇၀ ကျပ် (တစ်ဂါလန် ၃၀၄၁ ကျပ်) အောက်တိန်း 95 Ron တစ်လီတာ ၇၃၀ ကျပ် (တစ်ဂါ လန် ၃၃၁၄ ကျပ်) အထိ ကျဆင်းခဲ့သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း လအလိုက်၊ စက် သုံးဆီဈေးနှုန်း (လီတာ) များအလိုက် မြင့် တက်ခဲ့သော ပမာဏများမှာ ဇန်နဝါရီတွင် ၂၅ ကျပ်မှ ကျပ် ၆၀ အထိ၊ ဖေဖော်ဝါရီတွင် ကျပ် ၄၀၊ မတ်တွင် ၅၅ ကျပ်မှ ကျပ်၈၀ အထိ၊ ဧပြီတွင် ၃၅ ကျပ်မှ ၆၅ ကျပ်အထိ ဈေးနှုန်းများ ဆက်လက်မြင့်တက်ခဲ့ပြီး မေတွင် အတက်အ ကျနည်းပါးခဲ့ကာ ဇွန်လ (၂၁ ရက်အထိ)တွင် ကျပ် ၁၁၀ မှ ကျပ် ၁၃၀ အထိ ပြန်လည်ကျဆင်း ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဇွန် ၂၁ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁၅ ရက်အတွင်း တစ်လီတာ ၃၅ ကျပ်ပြန်လည် မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ဇူလိုင် ၁၉ ရက်မှ ဩဂုတ် ၁၀ ရက်အထိ တစ်လီတာ ၃၅ ကျပ်မှ ကျပ် ၅၀ အထိ ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့သည်။ ဩဂုတ် ၁၅ ရက် မှ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်အတွင်း တစ်လီ တာ ကျပ် ၇၀ အထိပြန်တက်ခဲ့ပြီး စက်တင် ဘာ ၂၅ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၄

ရက်အတွင်း တစ်လီတာ ကျပ် ၄၀ ပြန်လည်ကျဆင်းခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်မှ ၂၅ ရက်အတွင်း တစ်လီတာ ကျပ် ၄၀ မှ ၄၅ ကျပ်အထိ ပြန် တက်ခဲ့ ပြီး အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်အတွင်း တစ်လီတာ ကျပ် ၁၀ မှ ၁၅ ကျပ်အထိ ပြန်ကျခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာ ၆ ရက်မှ ၁၉ ရက်အတွင်း တစ်လီတာ ကျပ် ၁၀ မှ ၃၅ ကျပ် အထိ၊ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ တစ်လီတာ ၂၅ ကျပ်မှ ၃၅ ကျပ်အထိမြင့်တက် ခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက် အထိ တစ်လီတာ ၂၅ ကျပ်အထိ ပြန်ကျခဲ့ သည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်မှ ဇန်နဝါရီ ၉ ရက် အတွင်း တစ်လီတာ ကျပ် ၂၀ မှ ၃၀ အထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၁၇ ရက်အ တွင်း တစ်လီတာ ၄၅ ကျပ်မှ ကျပ် ၆၀ အထိ ပြန်ကျခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

Source: <https://news-eleven.com/article/156004>

တရုတ်နှစ်သစ်ကူးရက် တရုတ်ကိုပို့နေရတဲ့ပဲအမျိုးအစားတွေ အရောင်းအဝယ်ရပ်တန့်လုနီးဖြစ်နေ

တရုတ် နှစ်သစ်ကူးရက်မှာ တရုတ်ကုန်သည်တွေက ပဲအဝယ်ရပ်နားမှုကြောင့် တရုတ်ကို အဓိက တင်ပို့နေရတဲ့ မြေပဲဆန်၊ ပဲတီစိမ်းနဲ့ နှမ်းဈေးကွက် ငြိမ်သက်နေပြီး အရောင်းအဝယ် ရပ်တန့်လုနီးပါးဖြစ်နေတယ်လို့ မန္တလေး ပဲကုန်သည်တွေက ပြောပါတယ်။

မန္တလေးပဲဈေးကွက်မှာ ပဲအရောင်းအဝယ် အေးနေတာ တစ်ပတ်ကျော်အထိရှိနေပြီး အရင်က ဈေးကောင်းရခဲ့တဲ့ ပဲတွေ အကုန် ဈေးအနည်းငယ်ကျနေပြီး တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပြီး ၁၀ ရက်ခန့်အထိ အရောင်းအဝယ်အေးနေနိုင်တယ်လို့ ရွှေစင်သိန်း ပဲပွဲရုံက ဦးကျော်သွင်က ပြောပါတယ်။

သူက “ နှမ်းဆိုရင်လဲ တစ်အိတ် ကို ၂၀,၀၀၀ လောက် ကျတယ်၊ မြေပဲက တစ်ပိဿာကို ၂၀၀ လောက်ကျတယ်၊ သူ့ဟာနဲ့သူ ဈေးက ကျနေတယ်၊ အရောင်းအဝယ်ဆိုရင်လဲ တော်တော်ကြီးကို ငြိမ်နေတာ၊ နယ်စပ်က ဝယ်တဲ့ကုန်သည်တွေကလဲ ပြန်ကုန် တော့ အရောင်းအဝယ်က တရုတ်နဲ့ မရှိတော့ဘူး၊ နှစ်သစ်ကူးပြီး ၁၀ ရက်လောက် အထိဈေးက ငြိမ်ပြီးအရောင်းအဝယ် အေးနိုင် သေးတယ်” လို့ ပြောပါ တယ်။

မန္တလေး ပဲဈေးကွက်မှာ နှမ်းနက် (စမုန်) တစ်အိတ်ကို ကျပ်၂၄၀,၀၀၀ ကျော်ကနေ ၂၂၀,၀၀၀ ကျော်အထိ ဈေးကျခဲ့တဲ့ အပြင် မြေပဲဆန်တစ်ပိဿာ ကျပ် ၃၄၀၀ ကနေ ကျပ် ၃၂၀၀ အထိ ဈေးကျ ဆင်းခဲ့ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံကို တင်ပို့နေတဲ့ ပဲအပြင် တရုတ်နိုင်ငံက တစ်ဆင့်ဝင်လာတဲ့ ကနေဒါစားတော်ပဲကလည်း ဈေးတက်ရမယ့် အခြေအနေ ရှိပေမဲ့ တစ်အိတ်ကို ကျပ် ၇၀၀၀ ခန့် ဈေးကျနေတယ်လို့ ပဲကုန်သည်တစ်ဦးက ပြောပါတယ်။

သူက “ တကယ်ဆို ခုရက်တွေမှာပဲက အသစ်မဝင်ဘူး၊ အဲဒီတော့ ဈေးကတက်ရမယ့် အခြေအနေ၊ တရုတ်ကနေ ဝင်လာတဲ့ ကနေဒါစားတော်ပဲက အိန္ဒိယကို တမူးကနေ သွားတာ ၆၀ ရာခိုင် နှုန်းလောက် ပြန်သွားတယ်၊ အိန္ဒိ ယရဲ့ ဝယ်လိုအားကြောင့် ဈေးကျ တာလဲဖြစ် နိုင်တယ်၊ ပစ္စည်း မဝင် တာကို ဈေးက မတက်နိုင်ဘဲ ကျ နေ တယ်” လို့ ပြောပါ တယ်။

ပဲဈေးကွက်မှာ တရုတ်ကို တင် ပို့ နေ ရတဲ့ပဲအပြင် အိန္ဒိယ နိုင်ငံကို တင်ပို့ နေ တဲ့ မတ်ပဲနဲ့ ပဲ စင်းငုံပါ ဈေးကျနေ တာ ဖြစ်ပြီး ပဲ စင်းငုံအသစ်တွေ အရည် အ သွေး ကောင်းပေမဲ့ ဈေးတက်မလာ ဘူး လို့ ကုန်သည်တွေက ပြောပါတယ်။ မတ်ပဲတစ်အိတ်ကို ကျပ် ၁၂၀,၀၀၀ ဝန်း ကျင်ကနေ ကျပ် ၁၀၅,၀၀၀ အထိ ဈေး ကျနေပြီး ပဲ စင်းငုံ တစ်အိတ်ကို အ ဟောင်း ဈေးနှုန်း အတိုင်း ကျပ် ၇၀,၀၀၀ ဝန်း ကျင်ရှိ တယ်လို့ မန္တလေး ပဲကုန်စည် ခိုင် က သိရပါတယ်။

Source:https://www.kumudranews.com/news-36859?fbclid=IwAR10qRVpDvpqFy6kmvPvRXZ7k1N9ZIEE9kCU6b66D4_7TyJ-SDGFSQnfOeA

ဂျာမနီနိုင်ငံမှ ကော်ဖီ Buyer Tour များနှင့် ချိတ်ဆက်

မြန်မာ့ကော်ဖီဈေးကွက် ပိုမိုခိုင်မာလာစေရေး ကမ္ဘာ့ကော်ဖီသောက်သုံးမှုအများဆုံး ဒုတိယနိုင်ငံဖြစ်တဲ့ ဂျာမနီနိုင်ငံ ၏ ဈေးကွက်ကျယ်ပြန့်စွာရရှိရန် ဂျာမနီနိုင်ငံမှ Buyer Tour များနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ကော်ဖီအသင်းမှ သိရပါတယ်။



ယခင်က မြန်မာ့ကော်ဖီကို အမေရိကန် နိုင်ငံတကာ ဖွံ့ဖြိုးရေး အေဂျင်စီ (USAID) ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုအရ အမေရိကန်နှင့် ဥရောပ နိုင်ငံတချို့မှ ဝယ်ယူခဲ့သော်လည်း ယခုအခါ ယင်းစီမံကိန်းပြီးစီးသွားပြီ ဖြစ်တဲ့အတွက် ဂျာမနီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ (GIZ) နှင့်ချိတ်ဆက်၍ ဂျာမနီနိုင်ငံမှ Buyer Tour များ ပိုမိုလာရောက်ရန် လုပ်ဆောင်လျက် ရှိကြောင်း သိရပါတယ်။

“ဈေးကွက်သစ်ဖြစ်တဲ့ ဂျာမနီနိုင်ငံက အရင်ကဝယ်ယူမှု နည်းနည်းပဲရှိတယ်။ ဒါကြောင့် များများဝယ်နိုင်အောင်နဲ့ ဈေးကွက် ထိုးဖောက်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေတာပါ။ GIZ အကူအညီနဲ့ ဂျာမနီ

Buyer Tour တွေ များများလာအောင် ဆောင်ရွက်နေတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ကော်ဖီအသင်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြားခဲ့ ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်များက မြန်မာ့ကော်ဖီကို အမေရိကန်၊ ဂျပန်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ နယ်သာလန်နှင့် စင်ကာပူစတဲ့နိုင်ငံတို့များသို့ တင်ပို့မှုရှိခဲ့တဲ့အပြင် ဂျာမနီနိုင်ငံသို့လည်း အနည်းငယ်တင်ပို့ခဲ့ရသောကြောင့် ယခုနှစ်အတွင်း ဈေးကွက်ပိုမိုကျယ်ပြန့် စေရန် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရပါတယ်။ ကော်ဖီရာသီချိန်တွင် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ Buyer Tourများ လာရောက်လေ့လာမှုရှိပြီး အဓိကအားဖြင့် ဇန်နဝါရီလကုန်မှ မတ်လအတွင်း လာရောက်လေ့ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ့ကော်ဖီ ရာသီချိန် ဟာ ဒီဇင်ဘာလမှ မတ်လကုန်အထိဖြစ်ကြောင်းသိရပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံကော်ဖီအသင်းက ကော်ဖီဈေးကွက်သစ်များရရှိစေရန်ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥရောပဈေးကွက်သစ်များ အပါအဝင် ပြည်ပဈေးကွက်သစ်များ ရရှိရန် ဂျာမနီနိုင်ငံ၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လကပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ World of Coffee Berlin ပြပွဲ တွင် မြန်မာ့အထူးတန်းဝင် ကော်ဖီ ၁၃ မျိုးကို ပါဝင်မိတ်ဆက်ပြသခဲ့ကြောင်းသိရပါတယ်။

Source: <https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/2637-coffee-export.html>

နှေးကွေးနေသည့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကို ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရန် ယန်း ၂၆ ထရီလီယံအသုံးပြုမည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု အစိုးရအဖွဲ့အတည်ပြု

ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဇီအာဘေး၏အစိုးရအဖွဲ့သည် ကြာသပတေးနေ့ (ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့)က ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် အားနည်းနေသောနိုင်ငံ၏ နှေးကွေးနေသည့် စီးပွားရေးကိုပြန်လည်ဦးမော့လာစေရန်နှင့် မကြာသေးမီ ကာလက မြင့်တက်လာသည့် အခွန်နှုန်းများ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုတို့ကို အထောက်အပံ့ပြု ဖြေရှင်းနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ယန်း ၂၆ ထရီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၃၉ သန်း)ရှိသည့် စီးပွားရေးမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို အတည်ပြုခဲ့ပါသည်။ အစိုးရက ပထမအဆင့်မြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်အနေဖြင့် သုံးနှစ်တာကာလကိုဗဟိုပြုပြီး စားသုံးသူများ၏ သုံးစွဲမှုအပိုင်း မြှင့်တက်လာစေရေးအစီအမံများကို ငွေသားမဲ့ပေးချေခြင်းလုပ်ငန်းများမြှင့်တင်ခြင်းနှင့် မကြာသေးမီကကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံပိုင်း ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးစသည့် အများပြည်သူဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများတွင် သုံးစွဲနိုင်ရေးတို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟုဆိုပါသည်။ နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရေးအတွက် အခိုင်အမာချမှတ်ထားသည့် အဆိုပါမူဝါဒလုပ်ငန်းစဉ်တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်မှ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ယန်း ၇ ထရီလီယံ၊ စီးပွားရေး ပြန်လည်မြှင့်တင်မှုအတွက် ယန်း ၇.၃ ထရီလီယံ၊ လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင်ကျင်းပမည့် တိုကျိုအိုလံပစ်ပွဲတော်နှင့် မသန်စွမ်းအားကစားပြိုင်ပွဲများအပြီး အများပြည်သူဆိုင်ရာလုပ်ငန်း များတွင် ကြုံတွေ့လာနိုင်သည့် အားနည်းချက်များ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် ယန်း ၁၁.၇ ထရီလီယံ အစရှိသည်ဖြင့် သုံးစွဲသွားရန်လျာထားကြောင်းသိရပါသည်။ အဆိုပါ စီးပွားရေးမြှင့်တင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်သည် လက်ရှိအားနည်းချက်များကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ အကျိုးသက်ရောက်စေပြီး စားသုံးမှုပိုင်းတွင် အားလျော့လာခြင်းမှ ကာကွယ်ပေးနိုင်မည်ဟု Daiwa Institute of Research မှ အကြီးတန်း စီးပွားရေးပညာရှင် Shunsuke Kobayashi က သုံးသပ်ပါသည်။ သို့သော်လည်း အဆိုပါ

လုပ်ငန်းစဉ်သည် တစ်ဦးချင်းသုံးစွဲမှုကို မြှင့်တင်ရန် လုံလောက်သည့် အစီအမံတစ်ခု မဟုတ်ကြောင်းနှင့် အခွန်နှုန်းတိုးမြှင့်ခြင်းသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ GDP ကို ၀.၄ ရာခိုင်နှုန်းခန့် လျော့ကျနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်က စီးပွားရေး မြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်အတွက် သုံးစွဲခဲ့သည့် ယန်း ၂၈.၁ ထရီလီယံနှင့် နှိုင်းစာပါက ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်များအတွက် ဘတ်ဂျက် အပိုလျာထား ဆောင်ရွက်လိမ့်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယင်းဘဏ္ဍာနှစ် ၂ ခုစလုံးအတွက် ထိုလျာထားမှုများကို ယခုလအတွင်း ဆောင်ရွက်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ ထိုအစီအစဉ်တွင် အများပြည်သူအတွက် သုံးစွဲမှုအပိုင်းတွင် ယန်း ၁၃.၂ ထရီလီယံ သုံးစွဲမည်ဖြစ်ပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့ရသည့် ဒေသများအတွက် အတိုးနှုန်း နည်းပါးသည့် ချေးငွေအစီအမံများပါ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်ဟုဆိုပါသည်။ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စက်တင်ဘာလအတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုသည် ယခင်ကာလတူနှစ်များနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက အနှေးကွေးဆုံး ဖြစ်ပြီး တရုတ်နှင့် အမေရိကန်တို့၏ ကုန်သွယ်ရေးစစ်ပွဲမှ အကျိုးဆက်အဖြစ် ယခုကဲ့သို့ကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့တတိယ အကြီးမားဆုံးဖြစ်သည့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့က ၈ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းသို့ တိုးမြှင့် လိုက်သည့် စားသုံးမှုအခွန်ကြောင့် လက်ရှိတွင်အားနည်းလာပြီး အကျိုးဆက်အဖြစ် ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တွင် အိမ်ထောင်စုများ အပေါ် ယန်း ၂.၂ ထရီလီယံခန့် အသားတင်ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးသဖွယ် ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ဂျပန်နိုင်ငံဘဏ်က ခန့်မှန်းထားပါသည်။ အခြားသော အကျိုး သက်ရောက်မှုများဖြစ်ကြသည့် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ၏ အီးယူမှခွဲထွက်မှုနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသမှ တင်းမာမှု အခြေအနေများသည်လည်း ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုတွင် အဟန့်အတားသဖွယ်ဖြစ်လာပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလက OECD ၏ခန့်မှန်းချက်တွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ၂.၉ ရာခိုင်နှုန်း ခန့်သာရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကာ ယခင်ကခန့်မှန်းခဲ့သည့် ၃ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်မှုအောက် လျော့နည်း လာသည့်အတွက် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး တိုးတက်မှုသည်ပင်လျှင် အထက်ပါနိုင်ငံတကာ အခြေအနေ၊ အကျပ်အတည်းများကြောင့် လျော့ကျလာခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုပါသည်။ ယခု အတည်ပြုလိုက်သည့် စီးပွားရေး ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရေး အစီအစဉ်တွင် တိုကျိုနှင့် ဝါရှင်တန်အကြား နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်သည် လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် သက်ဝင်လာမည်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ထုတ်ကုန်များ တိုးချဲ့ တင်ပို့ ရေးကို အစိုးရက အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ဆိုပါသည်။ အခြား အစီအစဉ်တစ်ခု အနေဖြင့် ယခင်ကာလများက စီးပွားရေးကျဆင်းလာမှုကြောင့် နေထိုင်မှုနှင့် အလုပ်အကိုင် အခက်အခဲတွေ့ကြုံနေကြရသည့် အသက် ၃၀ ကျော်နှင့် ၄၀ ကျော်အကြား ဂျပန်နိုင်ငံသားများကို အလုပ်အကိုင်သစ်များရှာဖွေပေးခြင်းဖြင့် ကူညီပံ့ပိုးပေး သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ အစိုးရအနေဖြင့် ၁၉၉၀ ခုနှစ် နှောင်းပိုင်းကာလများကတည်းက စီးပွားရေးကျဆင်းလာမှုအထိခံစားခဲ့ရ သည့် ယင်းအသက်အုပ်စုများအတွက် အလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ သင်တန်းများဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားရန် ပြင်ဆင်နေပါသည်။ စားသုံးသူများ၏ သုံးစွဲမှုကိုမြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်တစ်ခုအဖြစ် အစိုးရသည် လက်လီဈေးဆိုင်ငယ်ကလေး များတွင် ငွေသားမဲ့ပေးချေခြင်းများအတွက် လျော့ပေါ့ပြန်အမ်းငွေ အစီအစဉ်များကို ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာလမှ လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန်လအထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုအစီအစဉ်အတွက် ယန်း ၂၈၀ ဘီလီယံခန့် သုံးစွဲရန် လျာထားပါသည်။ သို့သော်လည်း စီးပွားရေးပညာရှင်များကမူ မကြာသေးမီက အစိုးရ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် လူမှုရေး ကဏ္ဍမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး အခွန်မြှင့်တင်ခြင်းမျိုးကဲ့သို့ ငွေအလုံးအရင်းဖြင့် သုံးစွဲခြင်းသည် စက်မှုအင်အားကြီးနိုင်ငံများ၏ စီးပွားရေးပိုင်းတွင် ဖရိုဖရဲဖြစ်စေနိုင်သည်ဟု ကောက်ချက်ချကြပါသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ၏ ယခုဆောင်ရွက်မည့် စီးပွားရေးမြှင့်တင်ရေး အစီအမံ များသည် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းငယ်လေးများကို ပံ့ပိုးပေးရန်နှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို မြှင့်တင်ရန်လည်း ရည်ရွယ်ပါသည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းငယ်လေးများအတွက် ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီးမတည်ငွေ သုံးစွဲမှုတိုးမြှင့်လာစေရန် ငွေကြေးထောက်ပံ့မည့် အစီအမံ များကို ချမှတ်မည်ဖြစ်ပြီး ပညာရေး ကဏ္ဍအတွက်လည်း အစိုးရစာသင်ကျောင်းများအတွက်လည်း ကွန်ပျူတာနှင့် အခြား သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများပိုမိုပံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် 5G network အသုံးပြုမှုကို ဦးတည်သည့် ကြိုးမဲ့အင်တာနက်စနစ်သုံးစွဲခြင်းကို ပိုမိုတွင်ကျယ်လာစေရန်လည်းဖြစ်ပါသည်။ ယခုကဲ့သို့ ဘတ်ဂျက်ပိုမိုသုံးစွဲခြင်းသည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း ကျင့်သုံးလာသည့် ပုံစံတစ်ခုဖြစ်ပြီး အစိုးရများက ထိုသို့ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး နှေးကွေး လာမှုကို ရင်ဆိုင်နိုင်စေရန် အချက်တစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ မည်သည့်နိုင်ငံမဆို ငွေကြေးအပိုသုံးစွဲခြင်း၏ ကောင်းကျိုးသည် အကန့်အသတ်ဖြင့်သာရှိနေပြီး အထူးသဖြင့် ဂျပန်နှင့်အီးယူတို့အတွက် ဆိုးကျိုးဘက်ကိုဦးတည်သွားနိုင်ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ဘဏ္ဍာရေးပိုင်းအစီအမံများကို ဆောင်ရွက်ရုံမှတစ်ပါး အခြားထိရောက်သည့် နည်းလမ်းရွေးချယ်စရာ မရှိဟု တိုက်ရိုက်အခြေစိုက် စီးပွားရေးပညာရှင်အကြီးအကဲဖြစ်သူ Ms. Harumi Taguchi ကပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

Source: စီးပွားရေးသံမှူး-ဂျပန်

Thura News Views

Government banks will merge

Four government-owned banks will eventually merge into one entity in order to streamline their operations, especially for small-scale lending. Union Minister of Planning, Finance and Industry U Soe Win made the announcement at a workshop for micro, small and medium enterprises in Nay Pyi Taw. He said Myanmar Economic Bank, Myanmar Foreign Trade Bank, Myanmar Foreign Investment Bank, and Myanmar Agricultural Development Bank will become one entity, a move that will help farmers gain access to finance. The new entity would create a streamlined and accessible loan scheme for small-holder farmers to buy land, seed machinery and other capital. “We’d like to create loans that are more flexible for farmers. They won’t have to grow just rice so they can freely grow any crop they like, except poppy. The idea is to issue loans based on the crops they grow,” the Myanmar Times quoted U Soe Win as saying.

The merge will neither be quick nor simple, but Soe Win continued that his ministry would seek guidance from the World Bank and emulate similar reforms made in Thailand. The move is merely the latest in a series of reforms in the finance industry, many of which also affect the agricultural sector, which employs around 70 percent of Myanmar’s workforce. One recent change in finance rules allows foreign companies to invest in Myanmar banks, and Thailand’s Kasikorn Bank, or K Bank, has already submitted an application to buy 35 percent of Myanmar’s Ayeayawaddy Farmers Development Bank.

Xi Jinping visit ends with new trade deals

Xi Jinping’s long-awaited visit, the first from a Chinese head of state in 19 years, ended with dozens of new deals as Myanmar deepens its economic relationship with its most powerful neighbor.

Over the two-day conference, Xi met with President U Win Myint, State Counsellor Daw Aung San Suu Kyi and Commander-in-Chief Senior General Min Aung Hlaing. The 33 new deals included liquid natural gas imports, urban development, new rail lines and the USD 1.3 billion Kyaukhphyu deep-sea port and economic zone. The agreements were designed to advance the China-Myanmar Economic Corridor (CMEC), which is an integral piece of China’s ambitious Belt and Road Initiative. The CMEC calls for new roads, railways, ports, trade zones and other infrastructure, especially in Myanmar’s north.

“It goes without saying that a neighboring country has no other choice, but to stand together till the end of the world,” AFP quoted Daw Aung San Suu Kyi as saying.

Some critics are wary of China’s growing economic influence. Minority political parties and ethnic armed organizations, in particular, fear China tipping the scales of Myanmar politics. On Saturday, demonstrators gathered in Yangon to protest the Chinese-backed Myitsone Dam, a USD 3.6 billion hydropower project that saw a backlash from local communities and human rights organizations and kept stalling since 2011. Nevertheless, none of the new deals covered the dam, and little progress was made on securing trade routes in the conflict-ridden Shan and Kachin States. When clashes intensified between the Myanmar army and the Northern

Alliance armed groups in August, Chinese diplomats met with delegates from both sides, but to no avail.

Despite the conflict, trade with China continues to soar. According to official data, trade between the two countries reached USD 17.71 billion in 2019, a full 28.5 percent increase from the previous year.

Japan grants major infrastructure loans

One week after China signed a batch of new trade deals with Myanmar, Japan announced that it will provide Myanmar USD 1.1 billion in loans to fund four major infrastructure projects. The agreement, signed by Japanese ambassador to Myanmar Ichiro Maruyama, will finance urban transportation, power distribution, the Yangon sewer system and infrastructure projects in several states. The transportation projects, which include improvements to the Yangon Circular Train, are designed to ease Yangon's notorious congestion. Officials also claimed that the sewer system improvements could boost wastewater treatment capacity seven fold before 2030. The funding will also go towards roads, bridges and other vital infrastructure in Chin, Rakhine, Mon, Kayin and Tanintharyi. Finally, the loan will continue Japan's longstanding assistance in updating Yangon's obsolete power distribution infrastructure.

The announcement comes on the heels of a high-profile visit from Xi Jinping that punctuated a fast-growing economic partnership between Myanmar and China. But while China has a huge presence in Myanmar's north, Japan has spent years financing projects in and around Myanmar's economic capital. In Yangon, Japan has funded urban electrification, improved roadways and new flyovers, an overhaul of the public transportation system and the Thilawa Special Economic Zone, which will cost more than USD 3 billion and position a new deep sea port just south of the city.

KBZ Bank sues Yangon port for USD 220 million

KBZ Bank has filed suit against the owner of Myanmar Industrial Port over what could be the largest loan default in Myanmar history. KBZ is suing tycoon U Ko Ko Htoo and his company for unpaid debt totaling more than USD 220 million, reported Frontier magazine. Ko Ko Htoo's business, Myanmar Annawa Swan A Shin Company Limited, owns 100 percent of the port. KBZ has filed separate lawsuits against both Ko Ko Htoo and his company. In hearings this month, KBZ lawyers outlined a ten-year history of increasing debt and failures to make timely payments. Although the Myanmar Industrial Port is one of the busiest in the country, handling around 40 percent of Myanmar shipping, the company has a long history of mismanagement and financial drama. Beyond the unpaid KBZ debt, the International Finance Corporation, the finance arm of the World Bank, backed out of a finance partnership with the port because of alleged corporate governance issues.

KBZ has not outlined the reparations it will seek, but industry experts interviewed by Frontier magazine said the port holds more than 100 acres of land in downtown Yangon. They estimated the port itself to be worth around USD 500 million.

Source: Thura Swiss News (Issue 400 January 23, 2020)

[Home](#) > [Market Data](#) > [Stock trading data](#)

Stock trading data

As of 24th Jan. 2020

Stock trading

Name	Code	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume	Trading value (MMK)	No. of listed shares	Market Cap. (mil MMK)
FMI	00001	11,000	-500	-4.35%	11,500	11,500	11,000	2,199	24,741,500	27,112,747	298,240
MTSH	00002	3,900	+50	+1.30%	3,900	3,900	3,900	11,460	44,694,000	38,929,150	151,824
MCB	00003	8,100	+0	+0.00%	8,100	8,100	8,100	0	0	10,400,986	84,248
FPB	00004	23,000	+0	+0.00%	23,000	23,000	23,000	13	299,000	2,472,053	56,857
TMH	00005	2,850	+0	+0.00%	2,850	2,850	2,850	1,508	4,297,800	12,823,224	36,546

Market summary

As of 24th Jan. 2020

Today's summary

Index name	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume (shares)	Trading value (MMK)	No. of listed companies	Market Cap. (mil MMK)
MYANPIX	458.41	-8.48	-1.82%	468.32	468.32	458.41	15,180	74,032,300	5	627,715

Index chart

